

CUSTOMER INFORMATION 2015-12-09

Information about the last trading day of Q1 2016 and Cal 2016 contracts

Final settlement prices for EEX Coal Month Futures

EEX closed for trading on 24th and 31st December 2015

Dear trading participants,

EEX will be closed for trading on **24th and 31st December 2015**. Therefore, we would like to inform you about the details regarding trading and cascading of quarterly and yearly contracts as well as the expiry of coal month contracts.

The last day for exchange trading and trade registration services for all EEX 1st Quarter 2016 and all Calendar Year 2016 futures contracts will be 28th December 2015 according to the EEX Contract Specifications. Nevertheless, all 1st Quarter and 2016 Year contracts will expire and therefore cascade into the respective smaller contracts (e.g. Q1 2016 expires into January, February, March 2016 contracts) on 29th December 2015. Therefore, all 1st Quarter 2016 and Calendar 2016 contracts will receive their technical price for the cascading process on 29th December 2015 which can differ from the final settlement price published on 28th December 2015. A detailed overview of the last trading and cascading days for the respective contracts can be found in the table below:

Product	Contract	Expiry date and time		Last trading / registration day
F1BQ/F1PQ/F1OQ F1BY/F1PY/F1OY (Phelix Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
F7BQ/F7PQ/F2BQ/F2PQ F7BY/F7PY/F2BY/F2PY (French Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FT2Q/FT4Q/FE2Q/FE4Q FT2Y/FT4Y/FE2Y/FE4Y (Coal)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FT2M/FT4M/FE2M/FE4M (Coal)	DEC15	24/12/2015	8:05 CET	23/12/2015

FHBQ/FHBY (Romanian Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FEBQ/FEBY (Spanish Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FBBQ/FBBY (Nordic Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FCBQ/FCBY (Swiss Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FDBQ/FDBY/FDPQ/FDPY (Italian Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FFBQ/FFBY (Greek Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
QDBQ/QDBY/QDPQ/QDPY Q0BQ/Q0BY/Q0PQ/Q0PY (Dutch Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
Q1BQ/Q1BY/QBBQ/QBBY (Belgian Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
B91Q/B91Y (Brent)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FUBQ/FUBY/FUPQ/FUPY (UK Power)	JAN 16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015

Final settlement prices for EEX Coal Month Futures

The final settlement prices for EEX Coal Month Futures with the expiry December 2015 will be published on 28 December 2015. For further questions regarding clearing processes please contact ECC Clearing & Settlement under +49 (0)341 24680-444 or clearing@ecc.de.

A manual correction of the settlement prices is necessary since the **final settlement prices** for EEX Coal Month Futures are determined by Argus Media Limited and IHS Global Limited on 24 December 2015, which is after the last trading day for the December Coal Futures contracts **FT2M DEC15**, **FT4M DEC15**, **FE2M DEC15** and **FE4M DEC15**. The manual correction will take place on 28 December 2015.

Since an adjustment of the expiry days is not possible, the respective contracts will expire on 24 December 2015. For this reason, EEX will carry out a manual balancing entry on the following EEX business day, 28 December 2015. The amount of the balancing entry will be established on the basis of the difference between the final settlement price and the settlement price of 23 December 2015.

In order to make the manual accounting entries transparent for all trading participants ECC will generate a report containing all the relevant data.

Please do not hesitate to contact us at +49 341 2156 222 if you should have further questions.

Yours sincerely,



Market Supervision Team

European Energy Exchange

Phone: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-mail: trading@eex.com

www.eex.com

KUNDENINFORMATION 2015-12-09

Information bezüglich des letzten Handelstages von Q1/2016 und Cal 2016 Kontrakten

Schlussabrechnungspreise für EEX Kohle-Monatsfutures

Handelsfeiertag am 24. und 31. Dezember 2015

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

da die EEX sowohl am **24.12.** als auch am **31.12.2015** für den Handel geschlossen bleiben wird, informieren wir Sie nachfolgend über die Besonderheiten zum Handel am Jahresende, zur Kaskadierung der Quartals- und Jahresfutures und zum Verfall der Kohle-Monatsfutures.

Entsprechend der EEX-Kontraktsspezifikationen ist der letzte Börsenhandels- und Registrierungstag von Handelsgeschäften für alle EEX Q1/2016 Quartals- und 2016 Kalenderjahreskontrakte der 28. Dezember 2015. Alle Q1/2016 Quartals- und 2016 Jahreskontrakte werden am 29.12.2015 verfallen und entsprechend in die kleineren Kontraktfälligkeiten kaskadieren (z.B. Q1/2016 kaskadiert in die Januar, Februar und März 2016 Kontrakte). Diese Kontrakte erhalten deshalb am 29.12.2015 einen Preis zur Verarbeitung der Kaskadierung, welcher sich von dem am 28.12.2015 festgestellten Schlussabrechnungspreis unterscheiden kann. Einen detaillierten Überblick zu den letzten Handels- und Kaskadierungstagen für die jeweiligen Kontrakte entnehmen Sie bitte der nachfolgenden Tabelle.

Produkt	Kontrakt	Verfalltag und Zeit		Letzter Handels- / Registrierungstag
F1BQ/F1PQ/F1OQ F1BY/F1PY/F1OY (Phelix Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
F7BQ/F7PQ/F2BQ/F2PQ F7BY/F7PY/F2BY/F2PY (French Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FT2Q/FT4Q/FE2Q/FE4Q FT2Y/FT4Y/FE2Y/FE4Y (Coal)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015

FT2M/FT4M/FE2M/FE4M (Coal)	DEC15	24/12/2015	8:05 CET	23/12/2015
FHBQ/FHBY (Romanian Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FEBQ/FEBY (Spanish Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FBBQ/FBBY (Nordic Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FCBQ/FCBY (Swiss Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FDBQ/FDBY/FDPQ/FDPY (Italian Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
FFBQ/FFBY (Greek Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2014
QDBQ/QDBY/QDPQ/QDPY Q0BQ/Q0BY/Q0PQ/Q0PY (Dutch Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
Q1BQ/Q1BY/QBBQ/QBBY (Belgian Power)	JAN16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015
B91Q/B91Y (Brent)	JAN16	29/12/2014	7:51 CET	28/12/2014
FUBQ/FUBY/FUPQ/FUPY (UK Power)	JAN 16	29/12/2015	7:51 CET	28/12/2015

Schlussabrechnungspreise für EEX Kohle-Monatsfutures

Die Schlussabrechnungspreise für die Kohle-Monatsfutures mit dem Verfall Dezember 2015 werden am 28. Dezember 2015 veröffentlicht. Für weitere Fragen bezüglich der Clearingprozesse kontaktieren Sie bitte das ECC Clearing & Settlement-Team unter +49 (0)341 24680-444 oder clearing@ecc.de

Eine manuelle Korrektur der Settlementpreise wird notwendig, da der **Schlussabrechnungspreis** (Final Settlement Price) für EEX Kohle-Futures von Argus Media Limited and IHS Global Limited am 24. Dezember 2015 veröffentlicht wird, welcher nach dem letzten Handelstag der Dezember Kohle-Futureskontrakte **FT2M DEC15, FT4M DEC15, FE2M DEC15** und **FE4M DEC15 liegt**. Eine manuelle Korrektur wird daher am 28. Dezember 2015 stattfinden.

Da eine Anpassung der Verfallstage systembedingt nicht möglich ist, verfällt der Kontrakt in dem genannten Monat am 24. Dezember 2015. Deshalb wird die EEX am darauffolgenden EEX-Geschäftstag, dem 28. Dezember 2015, eine manuelle Ausgleichsbuchung durchführen. Die Höhe der Ausgleichsbuchung wird aus der Differenz zwischen dem Schlussabrechnungspreis und dem vorläufigen Schlussabrechnungspreis vom 23. Dezember 2015 ermittelt.

Um die manuellen Buchungen für alle Teilnehmer transparent zu gestalten, wird die ECC einen Report mit allen relevanten Daten generieren.

Für weitere Fragen stehen wir Ihnen gerne unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen



Market Supervision Team

European Energy Exchange

Phone: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-mail: trading@eex.com

www.eex.com